
Folketingets Sundhedsudvalg har den 4. september 2009 stillet følgende spørgsmål nr. 
724 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jonas Dahl (SF).

Spørgsmål nr. 724:
”Det fremgår af finanslovforslaget for 2010, at gebyrindtægterne i 2010 ligger på 
samme niveau som i 2009. På den baggrund bedes ministeren oplyse, om det 
så ikke indebærer, at finansieringen af de 78 ekstra årsværk skal ske ved en 
reduktion af Lægemiddelstyrelsens øvrige driftsudgifter? I bekræftende fald 
bedes ministeren oplyse hvilke driftsudgifter der påtænkes reduceret i 
Lægemiddelstyrelsen.”

Svar:
Finansieringen af de ekstra årsværk skal ikke ske ved en reduktion af Lægemiddelsty-
relsens øvrige driftsudgifter. 

For så vidt angår niveauet for gebyrindtægterne i 2009 og 2010 kan det oplyses, at ge-
byrindtægterne for de to år ikke er sammenlignelige, da budgetteringsforudsætningerne 
for de to år er forskellige. 

I de budgetmæssige forudsætninger for 2010 (FFL 2010) er der taget højde for Læge-
middelstyrelsens digitaliseringsprojekt (DAHLIA) i form af en nedsættelse af gebyrerne 
med 7% med virkning fra 1. januar 2009. DAHLIA er ikke medtaget i 2009 på FL 
2009, da Finansudvalgets tilslutning til igangsættelse af projektet først forelå ultimo 
2008 og dermed efter udarbejdelsen af finanslovforslaget for 2009. 

Budgettallene for 2009 på finanslovforslaget for 2010 er dermed identiske med tallene 
på finanslovforslaget for 2009.

Der henvises i øvrigt til besvarelsen af spørgsmål 726. 

Med venlig hilsen

Jakob Axel Nielsen   /   Kis Thuesen

Folketingets Sundhedsudvalg

Slotsholmsgade 10-12
DK-1216 København K
Tlf. +45 7226 9000
Fax. +45 7226 9001
E-mail sum@sum.dk
Hjemmeside www.sum.dk

Dato: 26. Oktober 2009
Sags nr.: 0907525
Sagsbeh.: 
SUMKT/Sundhedsøkonomisk 
center
Dok nr.:  107552

Sundhedsudvalget 2008-09
SUU alm. del Svar på Spørgsmål 724
Offentligt


